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Pozdravni nagovori

Aleš Bržan, 
župan MO 
Koper

Peter Dermol, 
župan MO 
Velenje 
predsednik 
ZMOS

Župan Mestne občine Koper je kot 
ključni izziv izpostavil povezovanje 
športa in trajnostnega urbanega 
razvoja. 

Aleš Bržan je poudaril pomembnost športnih 
in rekreacijskih površin v urbanističnem 
načrtovanju, ki predstavljajo temelj za 
izboljšanje kakovosti življenja prebivalcev. 
Povezovanje športa in trajnostnega razvoja je 
ključ za prihodnji razvoj Kopra. Sodelovanje 
različnih akterjev, od lokalnih skupnosti 
do državnih institucij, je nujno za uspešno 
izvedbo trajnostnih projektov v mestih. 
Ključna sporočila, ki jih je delil župan z 
udeleženci Urbanega foruma so pomembnost 
povezovanja športa in trajnostnega 
urbanističnega razvoja, sodelovanje med 
lokalnimi in državnimi akterji ter uresničevanje 
potrebe po trajnostnih rešitvah v mestnem 
načrtovanju.

Peter Dermol, predsednik 
ZMOS, je na X. Urbanem 
forumu poudaril vlogo mest 
pri trajnostnem razvoju, še 
posebej pri načrtovanju športne 
in rekreacijske infrastrukture, 
ki izboljšuje kakovost življenja 
prebivalcev.  

Izpostavil je sodelovanje med občinami 
in državnimi institucijami kot ključno za 
doseganje trajnostnih ciljev. Prav tako je 
opozoril na izzive pri financiranju in izvedbi 
projektov, kar zahteva usklajena prizadevanja 
vseh akterjev. Predsednik Dermol je pozval 
k večji proaktivnosti občin pri vključevanju 
trajnostnih načel v urbanistično načrtovanje. 
Kot ključne dejavnike uspešnega razvoja je 
predsednik Dermol izpostavil medsebojno 
sodelovanje mestnih občin, pomen razvoja 
športne infrastrukture in reševanje izzivov 
financiranja trajnostnih projektov.
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Dr. Nataša Bratina je v svojem 
govoru na X. Urbanem forumu 
poudarila ključno vlogo športne 
in rekreacijske infrastrukture 
v trajnostnem urbanističnem 
načrtovanju mest.

Opozorila je, da je še posebej v času, ko se 
mesta soočajo z izzivi podnebnih sprememb  
naraščajoče urbanizacije in socialnih 
neenakosti, ključno, da prepoznamo šport in 
rekreacijsko infrastrukturo kot pomemben 
dejavnih izboljšanja kakovosti življenja. Pri tem 
je izpostavila potrebo po celostnem pristopu, 
ki ne vključuje le načrtovanja, ampak tudi 

ustrezno vzdrževanje in upravljanje športnih površin. Prav tako je poudarila nujnost sodelovanja med lokalnimi 
skupnostmi, državo in drugimi deležniki pri financiranju ter izvedbi teh projektov. Dr.  Bratina je izpostavila, da 
se ministrstvo s področjem trajnostnega urbanega razvoja in poudarkom na zeleni infrastrukturi v mestih že 
leta intenzivno ukvarja in pripravlja različna strokovna izhodišča, saj je prostorsko planiranje pomemben vir 
informacij kakovost bivanja ter doživljanja, vedenja in uporabe odprtega prostora vseh prebivalcev v mestih.

Blaž Golob, direktor GFS Inštituta, 
ob deseti obletnici delovanja 
Urbanega foruma izpostavlja kot 
glavni izziv tehnološki napredek in 
ekološko ozaveščenost.  

Omenjena področja poganjata novi val 
urbanizacije in zahtevata prilagoditev mest 
trajnostnim in digitalnim prehodom. Blaž 
Golob poudarja pomembnost mestnih občin 
kot nosilcev zelenega in digitalnega prehoda. 
Vizija Urbanega foruma je usmerjena v krepitev 
odpornosti mest skozi trajnostne rešitve, s 
sodelovanjem ključnih deležnikov: državnih 
institucij, podjetij, raziskovalnih ustanov in 
civilne družbe. GFS Inštitut ostaja zavezan 

oblikovanju politik za trajnostni razvoj in izboljšanje kakovosti življenja v mestih. Kot soustanovitelj Urbanega 
foruma Slovenije, je Golob Blaž izpostavil, da Slovenija lahko postane ena izmed vodilnih držav v trajnostnem 
urbanem razvoju. Pri tem je pomembno sodelovanje deležnikov kot so državne institucije, podjetja, raziskovalne 
ustanove in civilna družba. Predstavnik GoForesight Inštituta je poudaril, da tehnološki in zeleni prehod lahko 
omogočita krepitev mest s pomočjo trajnostnih in digitalnih rešitev.

Blaž Golob, 
Direktor 
Inštituta GFS

Dr. Nataša 
Bratina
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Peter Lorenz, 
arhitekt

Peter Lorenzova predstavitev na 
X. Urbanem forumu se osredotoča 
na ključne izzive sodobnega 
urbanističnega načrtovanja, zlasti 
na integracijo športne in kulturne 
infrastrukture v mestno življenje, 
ter pomen trajnostnega razvoja.   

Njegova osrednja misel je, da današnji problem 
ni več samo v zasnovi projektov, temveč 
v njihovi izvedbi, kjer pogosto prevladajo 
različni parcialni interesi nad potrebami 
mesta kot celote. Izpostavil je, da tehnološki in 
zeleni prehod lahko omogočita krepitev mest 
s pomočjo trajnostnih in digitalnih rešitev.

Ključne teze predstavitve arhitekta Petra Lorenza so bile:

Športna in kulturna infrastruktura skozi zgodovino
Arhitekt Peter Lorenz je podal pregled zgodovinskih športnih objektov, kot so antična grška svetišča in rimske 
arene, ter njihovo vlogo pri oblikovanju mest in družbe. Poudaril je, da so že v antičnih časih ti prostori služili kot 
središča za družbeno povezovanje, kar ostaja pomembno tudi danes. Vendar pa sodobni športni objekti, zlasti 
tisti zgrajeni za olimpijske igre, pogosto ostanejo neuporabljeni po zaključku dogodkov, kar prinaša resen izziv 
trajnostne rabe.

Trajnostno načrtovanje in naravna obnova 
V predstavitvi je opozoril na smernice Evropske unije, ki zahtevajo, da se do leta 2050 ustavi neto pozidava 
zemljišč, kar pomeni, da ne bi smeli pozidavati več naravnih zemljišč. Lorenz je izpostavil tudi zakonodajo EU 
o obnovi narave, katere cilj je ne le ohranjanje, temveč tudi aktivna obnova naravnih ekosistemov. Pri vsakem 
gradbenem projektu bi morali arhitekti upoštevati dolgoročni vpliv na naravo in si prizadevati za čim manjši 
ekološki odtis.

Etika in odgovornost arhitektov
Lorenz je podčrtal moralno odgovornost arhitektov in urbanistov pri oblikovanju mest. Pri tem se sklicuje na 
grški koncept "etosa", ki poudarja moralni značaj posameznika. Opozoril je, da pomanjkanje odgovornosti v 
arhitekturi ne vodi samo v slabe urbanistične rešitve, ampak ogroža tudi demokracijo. Po njegovem mnenju bi 
morali arhitekti vedno zastopati širše javne interese in ne zgolj zasebnih interesov naročnikov.

Urbane prioritete
Lorenz zagovarja gostitev mest in mešano rabo prostora. Opozarja na potrebo po ustavitvi pozidave neizkoriščenih 
predmestij in osredotočanju na notranji razvoj mest. Namesto širjenja mest na obrobja bi morali urbana območja 
optimizirati z gostejšo poselitvijo, boljšo rabo obstoječih virov in infrastrukture ter ustvarjanjem večnamenskih 
prostorov, ki so dostopni vsem prebivalcem.
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Idejni načrt večnamenskega bazena Ilirija, ki vključuje trajnostne elemente in optimalno umestitev v urbano okolje  

Tri glavna 
priporočila 
arhitekta 
Petra 
Lorenza:

1. Integracija športne in kulturne infrastrukture v 
mestno življenje brez izolacije, s čimer se spodbudi 
aktivno vključevanje prebivalcev.

2. Prenehanje pozidave neizkoriščenih zemljišč in 
usmeritev na zgoščevanje mest ter mešano rabo 
prostora.

3. Poudarek na kakovosti izvedbe projektov in 
organizacijski učinkovitosti, saj so pogosto stroški in 
roki precenjeni, kakovost pa zanemarjena.
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mag. Saša 
Heath-
Drugovič, MO 
Celje in ZMOS

Pregled CTN 
projektov 
športne in 
rekreacijske 
infrastrukture 
(2014–2020) 

V svojem prispevku je mag. Saše Heath-
Drugovič poudarila pomen »Celostnih 
teritorialnih naložb« (CTN) kot orodja za 
financiranje urbanega razvoja in v tem okviru 
tudi trajnostne športne in rekreacijske 
infrastrukture v Sloveniji.    

Mehanizem CTN je bil uveden kot orodje izvajanja evropske 
kohezijske politike v obdobju 2014–2020. CTN zagotavlja 
evropska in državna sredstva za izvajanje trajnostnih urbanih 
strategij (TUS) mestnih občin, kjer ZMOS izvaja nalogo organa, 
ki izbira projekte. Izpostavila je, da vse TUS mestnih občin 
omenjajo razvoj športne in rekreacijske infrastrukture, kar 
izkazuje pomen tega področja znotraj trajnostnega urbanega 
razvoja za mestne občine.

V obdobju 2014-2020 je mehanizem CTN podprl 44 projektov 
športne in rekreacijske infrastrukture. Njihova skupna 
investicijska vrednost je presegala 116 milijonov evrov, 
sofinanciranje iz evropskih skladov in državnega proračuna pa 
51 milijonov evrov.

1. Pomen športne infrastrukture se odraža v tem, 
da je le ta vključena v vse trajnostne urbane 
strategije.

2. V okviru CTN projektov je bilo v obdobju 
2014–2020 bilo izvedenih 44 projektov s športno 
in rekreacijsko infrastrukturo.

3. V okviru prvih izbranih projektov v obdobju 
2021–2027 je 21 projektov športne in rekreacijske 
infrastrukture, s pričakovanim sofinanciranjem 
CTN v višini 37 milijonov EUR.

»Športne, rekreacijske in zelene površine bistveno 
doprinesejo k dobri kakovosti življenja naših 
občanov.« 

mag. Saša Heath-Drugovič

Ključna sporočila:
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dr. Igor Bizjak

V svojem prispevku na Urbanem 
forumu se je dr. Igor Bizjak 
osredotočil na pomen načrtovanja 
zelenih površin v mestnih 
območjih za spodbujanje telesne 
dejavnosti.    

Zelene površine imajo ključno vlogo pri 
izboljšanju javnega zdravja, saj ponujajo 
prostor za različne oblike gibanja in 
rekreacije, kar prispeva k splošni kakovosti 
življenja prebivalcev. Dr. Bizjak izpostavlja, 
da je pri načrtovanju teh površin pomembno 
upoštevati različne potrebe uporabnikov, tako 
da se omogoči izbira in dostopnost za vse, ne 
glede na starost ali zmožnosti.

1. Zelene površine so bistvenega pomena za spodbu-
janje telesne dejavnosti in zdravja v urbanih okoljih.

2. Različni prostorski pogoji so potrebni za različne 
oblike telesnih aktivnosti, kar je treba upoštevati 
pri načrtovanju.

3. Dostopnost do teh površin mora biti zagotovljena 
za vse prebivalce, da se omogoči enakopravna 
uporaba.

»Načrtovanje zelenih površin 
mora upoštevati dejavnike, ki 
spodbujajo telesno dejavnost 
in dejavnike, ki jo ovirajo. 
Pomembna je dostopnost za vse.« 

dr. Igor Bizjak

Ključna sporočila:



8 Poročilo  |  Urbani forum 2024  |  Koper  |  Razvoj športa in rekreacije za razvoj mest

Dr. Marta Bon 

Dr. Marta Bon je v svoji 
predstavitvi izpostavila, kako 
športni prostor deluje kot "drugi 
dom" za športnike, saj jim nudi 
občutek pripadnosti in identitete.    

Skozi zgodbo RK Krim Mercator je poudarila, 
da športni objekti niso le fizični prostori, 
ampak tudi kraji strasti, vere in skupnosti. 
Poudarila je vlogo javnih športnih površin 
v Ljubljani, kjer so ključni športni parki, kot 
so Tivoli, Stožice, in Vič, ki jih upravlja Javni 
zavod Šport Ljubljana. Njena predstavitev  
je obravnavala podhranjenost mreže javnih 
športnih površin in izzive pri načrtovanju novih 
športnih objektov. Omenja že obstoječe in 
nove športne objekte, kot je Center urbanih 
športov, ter izpostavlja potrebo po dodatnih 
investicijah v prihodnje.

Ključna sporočila:
1. Športni prostori so za športnike bistvenega 

pomena za oblikovanje identitete.

2. Ljubljana si prizadeva za izboljšanje in širitev 
urbanih športnih površin.

3. Javno-zasebna partnerstva in učinkovito 
upravljanje so ključna za trajnostni razvoj športne 
infrastrukture.

»Športni prostori, kot so športni 
parki v Ljubljani, delujejo kot 
"drugi dom" za športnike, saj 
jim nudijo občutek pripadnosti, 
strasti in skupnosti.« 

Dr. Marta Bon
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Dr. Uroš Mohorič je izpostavil 
vlogo športa pri zmanjševanju 
neenakosti, krepitvi družbene 
kohezije in izboljšanju kakovosti 
življenja v mestih.    

Šport je pomemben dejavnik javnega zdravja, 
saj prispeva k telesnemu in duševnemu zdravju, 
hkrati pa omogoča družbeno vključenost in 
spodbujanje aktivnega načina življenja. Dr. 
Mohorič je poudaril potrebo po strateškem 
načrtovanju, kjer je ključno sodelovanje 
lokalnih skupnosti, gospodarstva in civilne 
športne sfere, da se ustvarijo trajnostne 
športne in rekreacijske površine. Pri tem so 
izpostavljeni projekti, kot so jekleni vadbeni 
poligoni in trajnostni grbinasti poligoni, ki 
združujejo športne aktivnosti z urbanim 
načrtovanjem in trajnostnim razvojem.

Dr. Uroš 
Mohorič 

Ključna sporočila:
1. Šport kot temelj zdravja in družbene kohezije zmanj-

šuje neenakosti in povečuje kakovost življenja.

2. Strateško načrtovanje mora vsebovati dostopnost 
športne infrastrukture, vključevanje zelenih površin 
in podporo lokalnim športnim organizacijam.

3. Trajnostni projekti, kot so jekleni vadbeni in grbi-
nasti poligoni so primeri dobrih praks, ki združujejo 
šport in trajnostni razvoj.

»Šport zmanjšuje neenakosti, 
izboljšuje telesno in duševno 
zdravje, ter povečuje kakovost 
življenja z vključevanjem 
športnih in zelenih površin.« 

Dr. Uroš Mohorič 
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Stanko Glažar

Stanko Glažar, podpredsednik 
Nogometne zveze Slovenije (NZS), 
je v svoji predstavitvi predstavil 
stanje in izzive nogometne 
infrastrukture v Sloveniji.     

Poudaril je, da je število nogometnih igrišč, 
predvsem tistih z naravno travo, nezadostno, 
kar otežuje vadbo in razvoj klubov. 
Problematika vzdrževanja umetnih igrišč 
ter iskanje alternativ za gumijasto polnilo 
po letu 2031 predstavljata dodatne izzive za 
nogometne klube v Sloveniji. Pomemben vidik 
so tudi vlaganja NZS in UEFA HatTrick projekta 
v izboljšanje stadionov, razsvetljavo ter igrišča 
za delo z mladimi.

1. Pomanjkanje nogometnih igrišč z naravno travo je 
velik izziv za razvoj klubov.

2. Nujna vlaganja v infrastrukturo vključujejo 
razsvetljavo, obnovo igrišč in garderob.

3. UEFA HatTrick projekti igrajo ključno vlogo pri 
izboljšanju nogometne infrastrukture v Sloveniji.

Ključna sporočila:

»Slovenija se sooča s 
pomanjkanjem naravnih 
igrišč in slabim vzdrževanjem 
umetnih površin.« 

Stanko Glažar
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Duško 
Madžarović

Duško Madžarović, direktor 
Javnega zavoda za šport 
Mestne občine Koper, je v svoji 
predstavitvi opisal ustanovitev 
zavoda leta 2004, njegovo 
delovanje in infrastrukturo, ki jo 
upravljajo.    

Zavod se ukvarja z upravljanjem športnih 
objektov, ki jih prejme od Mestne občine Koper 
(MOK), ter zagotavlja izvajanje nacionalnega 
in občinskega programa športa. Posebno 
pozornost namenjajo vzdrževanju športno-
rekreacijske infrastrukture, trajnostnemu 
razvoju ter povezovanju različnih organizacij. 
Poudarek je na sodelovanju z lokalnimi 
prebivalci, šolami, športnimi društvi in 
turizmom.

1. Pomen trajnostnega razvoja športno-rekreacijske 
infrastrukture.

2. Povezovanje z različnimi organizacijami v okviru 
športnega turizma in upravljanja.

3. Upoštevanje potreb lokalnih uporabnikov in 
promocija zdravja na delovnem mestu.

Ključna sporočila:

»Športno-rekreacijska 
infrastruktura v Kopru daje 
poudarek na trajnostnem 
razvoju, energetskih standardih 
in povezovanju z lokalnimi 
organizacijami« 

Duško Madžarović 
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Jana 
Kozamernik 

Arhitektka Jana Kozamernik je 
v svoji predstavitvi izpostavila 
natečajno rešitev za ureditev 
priobalnega pasu med Koprom in 
Izolo. 

Natečaj, ki sta ga skupaj razpisali Občina Izola in 
Mestna občina Koper v sodelovanju z Zbornico 
za arhitekturo in prostor Slovenije (ZAPS), je 
iskal strokovno najprimernejšo rešitev za to 
pomembno priobalno območje. Poudarek je 
bil na trajnostni ureditvi, ki povezuje naravne 
in kulturne vrednote prostora. Zmagovalna 
rešitev izpostavlja rekreativne, turistične in 
okoljevarstvene vidike.

1. Trajnostna ureditev priobalnega pasu je ključna za 
ohranjanje naravnih in kulturnih virov.

2. Povezava med urbanim in naravnim prostorom 
omogoča širšo uporabnost območja.

3. Rekreativna in turistična infrastruktura morata 
biti načrtovani v skladu z okoljevarstvenimi načeli.

Ključna sporočila:

»Ureditev priobalnega pasu 
med Koprom in Izolo vključuje 
ureditev območij za javno 
rabo, obdelavo klifov ter zaščito 
kulturnih in naravnih danosti 
prostora.« 

Jana Kozamernik
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Dr. Boro 
Štrumbelj

Dr. Boro Štrumbelj je v svoji 
predstavitvi predstavil pomen in 
razvoj plavalne infrastrukture v 
Sloveniji. 

Predstavil je vplive potopa v vodo na človeški 
organizem, ugodne učinke vadbe v vodi ter 
različne tipe bazenov in bazenskih programov. 
Dr. Boro Štrumbelj je poudaril, da bazeni v 
urbanih območjih večinoma niso zadostni 
za potrebe prebivalstva, kar vodi do izzivov 
pri dostopnosti in uporabi. Prav tako je 
izpostavil dileme pri načrtovanju bazenske 
infrastrukture, vključno s stroški, lokacijo in 
večnamenskostjo.

1. Vadba v vodi ima številne koristi za zdravje, tako 
fizično kot psihično.

2. Pomanjkanje ustrezne plavalne infrastrukture v 
urbanih območjih povzroča izzive.

3. Odločitve o bazenski infrastrukturi vključujejo vrsto 
bazenov, stroške vzdrževanja in njihovo umestitev v 
prostor.

Ključna sporočila:

»Dobra bazenska infrastruktura 
omogoča programe vadbe od 
dojenčkov do seniorjev, vključno 
z rekreacijo in terapijo.« 

Dr. Boro Štrumbelj 
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Zdenka Kavčič

Zdenka Kavčič, predsednica 
Društva Šola zdravja, je 
predstavila delo in poslanstvo 
društva, ki deluje že od leta 2009 
in ima preko 5.200 članov. 

Osrednja dejavnost je jutranja telovadba "1000 
gibov", ki poteka zunaj na javnih površinah in je 
dostopna za vse, ne glede na starost ali fizične 
zmožnosti. Poudarek je na promociji zdravega 
življenjskega sloga, medgeneracijskem 
povezovanju in inkluzivni uporabi javnih 
površin. Društvo si prizadeva za širjenje 
dejavnosti in dodano vrednost v lokalnem 
okolju.

1. Telovadba "1000 gibov" kot dostopna vadba za vse 
generacije.

2. Uporaba javnih površin za spodbujanje zdravega 
življenjskega sloga.

3. Družbeni vpliv: medgeneracijsko povezovanje in 
zmanjšanje stroškov zdravstvenega varstva.

Ključna sporočila:

»Vadba, ki jo vodijo prostovoljci, 
poteka zunaj in vključuje vaje za 
vse starosti, zlasti za starejše.« 

Zdenka Kavčič
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Edi Zugan

Podjetnik Edi Zugan je v svoji 
predstavitvi izpostavil delo Klinike 
ALL IN, ki je bila ustanovljena 
leta 2021 in temelji na štirih 
stebrih: fizioterapiji, kineziologiji, 
diagnostiki in raziskovanju. 

Klinika se osredotoča na celostno obravnavo 
težav gibalnega aparata, pri čemer je 
ključnega pomena kakovostna diagnostika, 
preventiva in informiranje posameznikov. 
Klinika sodeluje s športnimi društvi, podjetji 
ter nudi podporo mladim športnikom in 
podjetnikom. Problematika vključuje upad 
gibalne aktivnosti in sedentarni način življenja.

1. Celostna obravnava gibalnega aparata z uporabo 
naprednih diagnostičnih in terapevtskih metod.

2. Povezovanje fizioterapije in kineziologije za 
optimalno zdravljenje in preventivo.

3. Spodbujanje zdravja v podjetjih in lokalnih 
skupnostih.

Ključna sporočila:

»Klinika ALL IN se osredotoča 
na diagnostiko, fizioterapijo, 
kineziologijo in raziskovanje za 
optimalno obravnavo gibalnih 
težav.« 

Edi Zugan
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Petra Kovič moderatorka, Samo Seničar, podžupan Mestne občine Celje, Erik Lasič, vodja Službe za okolje in prostor Mestne občine Nova Gorica, 
dr. Nataša Bratina, generalna direktorica Direktorata za prostor in graditev Ministrstva za naravne vire in prostor, mag. Dejan Židan- državni 
sekretar na Ministrstvu za gospodarstvo, turizem in šport, Peter Dermol, župan Mestne občine Velenje in predsednik ZMOS, dr. Samo Peter 
Medved, podžupan Mestne občine Maribor, mag. Gregor Macedoni, župan Mestne občine Novo mesto, Tilen Kugler, župan Mestne občine Slovenj 
Gradec, Bojan Veselinović, direktor občinske uprave Mestne občine Kranj, Jasna Softić, podžupanja Mestne občine Koper in Blaž Golob, direktor 
GFS Inštituta

Okrogla miza županov

V okviru okrogle mize so se panelisti posvetili razpravi na temo kakšno športno 
infrastrukturo potrebujemo in na kakšen način lahko država z državnim planiranjem 
omogoča kakovostno športno infrastrukturo. 

Samo Seničar (Mestna občina Celje): Govoril je 
o športnih projektih v Celju in poudaril, da je Celje že 
dolgo prepoznano kot športna prestolnica Slovenije. 
Seničar je izpostavil izziv zagotavljanja financiranja za 
vzdrževanje in izgradnjo nove športne infrastrukture, 
vključno s širjenjem bazena in načrtovano gradnjo 
večnamenskih dvoran ter nove ledene dvorane. 

Erik Lasič (Mestna občina Nova Gorica): 
Predstavil je športno infrastrukturo v Novi Gorici, 
kjer je strategija športa v zadnjih letih prinesla dobre 
rezultate z nadpovprečnim gibalnim indeksom 
prebivalcev. Omenil je tudi obsežne zelene površine in 
njihovo neposredno bližino stanovanjskih območij, kar 
omogoča prebivalcem dostop do športnih objektov 
v nekaj korakih. Nova Gorica je primer mesta, kjer je 
športni center postavljen v središču urbanega naselja, 
kar pripomore k večji vključenosti prebivalcev.



17Poročilo  |  Urbani forum 2024  |  Koper  |  Razvoj športa in rekreacije za razvoj mest

Dr. Nataša Bratina (Ministrstvo za naravne vire 
in prostor): Govorila je o vplivu urbanega prostora na 
kakovost bivanja ljudi, pri čemer je poudarila pomen 
urejenosti tako javnih kot zasebnih prostorov za 
fizično in mentalno zdravje. Poseben poudarek je 
dala na zeleni prostor kot ključen dejavnik, ki prispeva 
k sprostitvi, rekreaciji in druženju prebivalcev. 
Izpostavila je, da zeleni prostori omogočajo tudi 
hlajenje mest, kar je pomembno v kontekstu 
podnebnih sprememb.

Mag. Dejan Židan (Ministrstvo za gospodarstvo, 
turizem in šport): Predstavil je sodelovanje ministrstva 
z mesti in občinami pri razvoju športne in rekreacijske 
infrastrukture. Izpostavil je pomen, da se športna 
infrastruktura gradi kot del širše državne strategije, 
ki vključuje vse starostne skupine, kar je ključno za 
splošno dobrobit prebivalcev. Poudaril je, da je za 
uspešno športno udejstvovanje pomembno povezati 
lokalne pobude s sistemskimi podporami na nacionalni 
ravni.

Peter Dermol (Mestna občina Velenje): Spregovoril 
je o pomembnosti strateškega vlaganja v športno 
infrastrukturo, ki ni zgolj investicija, temveč prispeva 
k družbenemu povezovanju. Poudaril je, da se športna 
infrastruktura razvija tudi skozi sodelovanje različnih 
deležnikov, vključno z občinami, ministrstvi in 
podjetji. Dodal je, da je ključnega pomena dolgoročno 
načrtovanje in usklajevanje pri razvoju športne 
infrastrukture za optimalen izkoristek virov.

Dr. Samo Peter Medved (Mestna občina 
Maribor): Govoril je o potrebah mladih v športu, 
zlasti glede dostopnosti do infrastrukture. Maribor 
si prizadeva za nove športne pobude, ki vključujejo 
sodelovanje s podjetji, da bi povečali dostopnost do 
športnih objektov. Poudaril je, da je ključ do uspešne 
realizacije športnih programov tudi vzpostavljanje 
partnerstev med šolami in lokalnimi skupnostmi.

Mag. Gregor Macedoni (Mestna občina Novo 
mesto): Izpostavil je uspehe pri gradnji novih športnih 
in rekreativnih objektov, pri čemer sodelujejo z 
različnimi deležniki, vključno s podjetji in nevladnimi 
organizacijami. Poudaril je pomen lokalnih projektov, 
ki izboljšujejo povezanost med mesti in športnimi 
dejavnostmi. Izpostavil je tudi pomen vključevanja 
občanov v razvojne procese, saj njihovo sodelovanje 
povečuje občutek lastništva nad infrastrukturo.

Tilen Klugler (Mestna občina Slovenj Gradec): 
Poudaril je izzive, s katerimi se soočajo pri razvoju 
športne infrastrukture, zlasti zaradi povečanega 
števila mladih športnikov in omejenih zmogljivosti 
obstoječih objektov. Trenutno delajo na projektih za 
širitev športnih kapacitet, vključno z novo dvorano 
in nogometnimi igrišči. Omenil je tudi načrtovanje 
dodatnih zelenih površin za rekreacijo, kar prispeva k 
bolj zdravemu urbanemu okolju.
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Bojan Veselinovič (Mestna občina Kranj): 

Izpostavil je izzive, s katerimi se Kranj sooča glede 
financiranja športne infrastrukture. Poudaril je, da 
so sredstva, ki jih zagotavljajo lokalne skupnosti, 
pogosto premalo za pokritje vseh stroškov, zlasti ko 
gre za večje športne objekte in vzdrževanje obstoječe 
infrastrukture. Veselinovič je omenil načrte za gradnjo 
novih objektov, vključno z novo ledeno dvorano, 
plezalnim centrom z večnamensko dvorano in širitev 
bazena 

Jasna Softič (Mestna občina Koper): Govorila 
je o športni infrastrukturi v Kopru in kako se trudijo 
zagotavljati dostopnost do športnih objektov za 
vse prebivalce. Omenila je potrebo po izboljšanju 
dostopa do fizioterapevtskih storitev, saj trenutne 
čakalne dobe kažejo na velike težave v sistemu. V letu 
2024 je potrebno čakati tudi do deset mesecev na 
fizioterapevtske storitve za otroke.

Blaž Golob (GFS Inštitut): Poudaril je pomen 
sodelovanja mestnih občin z zasebnim sektorjem pri 
razvoju športne infrastrukture. Izpostavil je potrebo 
po vključevanju podjetij v načrtovanje in financiranje 
športnih objektov, kar bi zmanjšalo odvisnost od javnih 
sredstev ter spodbudilo trajnostni razvoj športnih 
projektov. Izpostavil je potrebo po strateškem 
foresightu v povezavi z urbanističnim planiranjem 
mest s ciljem razvoja trajnostnih in pametnih mest 
dobrega počutja. 

MNVP, 
Direktorat 
za prostor 
in graditev: 
Valentina 
Lavrenčič, 
mag. Ines 
Lupše, 
mag. Lenča 
Humerca 
Šolar, dr. 
Nataša 
Bratina, mag. 
Mojca Piry

Udeleženci 
Urbanega 
foruma Koper 
2024

Predavatelji 
in udeleženci 

Urbanega 
foruma Koper 

2024

Udeleženci 
Urbanega 

foruma Koper 
2024
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Pozdravni nagovor, uvodna predstavitev 
teme in ciljev Urbanega foruma
Aleš Bržan / župan Mestne občine Koper
Peter Dermol / predsednik ZMOS in župan Mestne občine Velenje
dr. Nataša Bratina / generalna direktorica Direktorata za prostor 
in graditev MNVP

Predstavitev poročila 10. let delovanja Urbani 
forum Mestnih občin Slovenija

Blaž Golob / direktor GFS Inštituta

Mesta in razvoj športne in rekreacijske 
infrastrukture – izzivi in priložnosti
Peter Lorenz – Arhitekt / Lorenz Ateliers

Strateško načrtovanje – sodelovanje – 
projekti
mag. Saša Heath-Drugovič / ZMOS – Izbor realiziranih projektov 
športne infrastrukture in novih projektov
dr. Igor Bizjak / Direktor Urbanističnega inštituta Republike 
Slovenije
doc. dr. Marta Bon / Fakulteta za šport,Univerze Ljubljana,Katedra 
za kolektivne športe
Uroš Mohorič / Direktor športa pri Olimpijskem komiteju Slovenije
mag. Stanko Glažar / Podpredsednik Nogometne zveze Slovenije 

Pogledi različnih deležnikov na razvoj 
športne in rekreacijske infrastrukture 
mest
Duško Madžarović / Direktor Zavoda za šport Koper, Mestna 
občina Koper
Jana Kozamernik / Landstudio 015 – Ureditev priobalnega pasu 
med Koprom in Izolo, natečajna rešitev
doc. dr. Boro Štrumbelj / Fakulteta za šport, Univerze Ljubljana, 
Inštitut za šport
Zdenka Kavčič / Društvo Šola zdravja Obala
Edi Zugan / ALL IN

Okrogla miza: 
Realizacija projektov športne in 
rekreacijske infrastrukture v mestih – 
»Priprava projektov in njihova umestitev 
v prostor«
Generalna direktorica Direktorata za prostor in graditev na 
MNVP dr. Nataša Bratina, državni sekretar na MGTŠ mag. Dejan 
Židan, direktor GFS Inštituta Blaž Golob in župani mestnih občin 
Slovenije.

Zaključki

Glavni izzivi, ki so 
bili izpostavljeni na 
Urbanem forumu 2024:

Program:

Glavni zaključki 
Urbanega foruma 

2024 so naslednji:

1. Pomanjkanje financiranja športne 
infrastrukture, zlasti nogometne in plavalne.

2. Trajnostno načrtovanje mestnih športnih 
površin, ki vključuje ekološke in socialne vidike.

3. Sodelovanje med različnimi deležniki (država, 
lokalne skupnosti, podjetja, nevladne 
organizacije in raziskovalno izobraževalne 
institucije) pri izvajanju projektov.

1. Trajnostno načrtovanje športne infrastrukture 
je nujno za dvig kakovosti življenja in okoljsko 
odgovornost mest.

2. Financiranje skozi evropske in državne 
mehanizme je ključno za uresničevanje športnih 
projektov, kot kaže primer CTN (Celostne 
teritorialne naložbe).

3. Športne površine in objekti so bistveni za zdravje 
in socialno povezanost prebivalcev, še posebej v 
urbanih območjih.

4. Sodelovanje med deležniki omogoča boljšo 
izvedbo projektov in reševanje lokalnih izzivov.

5. Inovacije in tehnologije lahko pripomorejo k boljši 
uporabi in upravljanju športne infrastrukture, kar 
povečuje njeno učinkovitost.
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O urbanem forumu
Urbani forumi so namenjeni vzpostavljanju pomena in vloge mest in mestnih občin pri razvoju države, spodbujanju 
novih priložnosti mest za zeleno rast, novih znanj in inovativnih pristopov. Forum predstavlja dialog o potrebah 
in izzivih mest in mestnih občin kot nosilcev razvoja v regijah ter o priložnostih, ki jih nudijo kot prostori, kjer 
se srečuje in izvaja največ sektorskih politik, nahaja večina delovnih mest in ki so centri kulture, izobraževanja 
ter inovacij. Forum združuje potencialne partnerje, vse od določevalcev, upravljavcev in oblikovalcev politik, 
gospodarstva, znanosti ter institucij in organizacij na področju urbanega razvoja. Namenjen je mreženju mest in 
njihovih potencialnih partnerjem.
Več na naslovu: www.urbani-forum.org

Gostitelj srečanja

CIP - Kataložni zapis o publikaciji
Narodna in univerzitetna knjižnica, Ljubljana

711.4(497.4):502.131.1
711.1(497.4):796

URBANI forum (10 ; 2024 ; Koper)
    X. Urbani forum : razvoj športa in rekreacije za razvoj mest : četrtek, 23. maj 2024, 
Koper : poročilo / [pripravil in uredil Blaž Golob]. - Ig : Inštitut GFS, 2024

ISBN 978-961-96537-3-9
COBISS.SI-ID 209627395


